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وبعض , وانىايخبث, والأشيبة, يحطت انخحهيت)حى جًع عيُبث ييبِ يٍ أيبكٍ يخخهفت 

في يذيُت جذة نعًم اخخببراث يخخهفت ( ووسط, وغزة, وشزق, انًُبسل انًخخبرة عشىائيبً يٍ شًبل

وبعض , وانًبيذاث انحشزيت, وبعض انًزكببث انعضىيت, وعُبصز شحيحت, وكيًيبئيت, فيشيبئيت: 

انُخبئج انخي حى انحصىل عهيهب أوضحج أٌ يحطت انخحهيت نهب ألم انخزاكيش . الاخخببراث انًيكزوبيت

NO2)في جًيع الاخخببراث انخي حى عًههب يبعذا 
-2

 and SO4
-2

وانخي يٍ انًحخًم أٌ يكىٌ سببهب  (

نىحظ أيضبً أٌ هُبن حزاكيش عبنيت . إضبفبث حى اسخخذايهب أو َىاحج يٍ عًهيت حُميت انًيبِ ببنًحطت

وجذث في الأشيبة وانىايخبث وانخي يٍ انًحخًم أٌ حكىٌ َبحجت عٍ وجىد بعض انصذأ أو لصىر 

يخخهفت في يذيُت جذة أوضحج وجىد عيُبث بعض انًُبسل يٍ انًُبطك ال. في عًهيت انخُظيف

هذِ انخزاكيش . حزاكيش عبنيت في بعض انعُبصز خبصت انًُبسل انًىجىدة في يُطمت شًبل يذيُت جذة

انعبنيت نبعض انعُبصز انخي نىحظج في هذِ انًُبسل يٍ انًحخًم أٌ يكىٌ سببهب لصىر في عًهيت 

انًيبِ في يذيُت جذة آيُت نهشزة يمبرَت  بشكم عبو يًكٍ انمىل أٌ. انخُظيف نخشاَبث هذِ انًُبسل

ببنُخبئج انًُشىرة يٍ لبم بعض انًُظًبث انعبنًيت يثم هيئت انًىاصفبث وانًمبييس انسعىديت 

(SASO) , ووكبنت حًبيت انبيئت(EPA) , ويُظًت انصحت انعبنًيت(WHO). 
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Water samples were collected from different places (desalination plant, pipes 

lines, water trucks and arbitrary chosen houses in north, south, east, west and central 

areas) of Jeddah city for the different proposed tests: physical, chemical, trace elements, 

hydrocarbons and pesticides, and microbiological tests. The obtained results showed that 

the desalination plant has the lowest concentrations for all the detected elements except 

for (NO2
-2

 and SO4
-2

) which may be due the additives used in or by-products obtained 

from the desalination process. Also some elements were detected with high 

concentrations in pipes lines and water trucks may be due to rust or shortage in cleaning 

process. In some houses in different areas of Jeddah city, the taken samples showed high 

concentrations of some elements especially for houses located in the north of the city. 

The detection of those high concentrations in samples taken from those houses may be 

due to the shortage in cleaning process for the storage tanks in those houses. Comparing 

the obtained results with the standard values published by different organizations, [Saudi 

Arabian Standards Organization (SASO), U.S. Environmental Protection Agency (EPA) 

and World Health Organization (WHO)], it may be concluded that drinking water in 

Jeddah city is safe.   
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